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Protokół Nr V/2024 

z Obrad Sesji Rady Gminy Sejny 

w dniu 26 września 2024 roku 

 
 

Sesja rozpoczęła się o godz. 1030 

Sesja zakończyła się o godz. 1400 

Obrady toczyły się w budynku po byłym domu kultury pod adresem Berżniki 45c,  

W obradach udział wzięło: 

- 14 radnych zgodnie z listą obecności. /lista obecności w zał. Nr 1/ 

- 39 sołtysów zgodnie z listą obecności. /lista obecności w zał. Nr 2/ 

W posiedzeniu udział wzięli zaproszeni goście: /lista obecności w zał. Nr 3/ 

1. Kwaterski Waldemar -Radny Województwa Podlaskiego Dyrektor Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Sejnach, 

2. Krajewski Janusz - Przewodniczący Rady Powiatu Sejneńskiego, 

3. Karłowicz Barbara - Radna Rady Powiatu Sejneńskiego, 

4. Kwaterski Stanisław - Radny Rady Powiatu Sejneńskiego,  

5. Nowikowska Barbara - Dyrektor Szkoły Podstawowej w Krasnowie, 

6. Grygutis Helena - Kierownik Oddziału WIORIN. 

 

W posiedzeniu udział wzięli pracownicy Urzędu Gminy Sejny: 

1. Raś Joanna  - Wójt Gminy Sejny, 

2. Zdancewicz Ewelina - Zastępca Wójta Gminy, 

3. Wiśniewski Grzegorz - Sekretarz Gminy, 

4. Delnicka Beata  - Skarbnik Gminy,  

5. Nowak Damian  - p.o. Kierownika Obsługi Komunalnej Gminy Sejny, 

6. Czeszkiewicz Elżbieta - referent ds. wymiaru zobowiązań pieniężnych, 

7. Żynda Krystyna - zastępstwo inspektora ds. księgowości podatkowej, 

8. Jacewicz Mateusz - referent odpowiadający za sprawy oświaty w Urzędzie Gminy, 

9. Zubowicz Damian  - referent ds. inwestycji. 

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji Rady Gminy Sejny.  

4. Podziękowania sołtysom za mijającą kadencję 2018-2024 i gratulacje sołtysom  nowej 

kadencji 2024-2029. 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z wykonania uchwał i z działalności międzysesyjnej. 

6. Wystąpienie zaproszonych gości. 

7. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych szkół z terenu Gminy Sejny za rok 

szkolny 2023/2024. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a. przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

części obrębu geodezyjnego Klejwy w gminie Sejny, 

b. zmiany uchwały Nr III/14/2024 w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, 

c. zbycia udziału w spółdzielczym własnościowym prawie do lokalu, 

d. przyjęcia Programu współpracy Gminy Sejny z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2025, 

e. rozpatrzenia petycji z dnia 10 września 2024 roku, 

f. poboru podatków w drodze inkasa, określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia 

za inkaso, 

g. wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 2025, 

h. zmian budżetu Gminy Sejny na 2024 rok, 

i. zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sejny na lata 2024- 2030, 

9. Wolne wnioski i informacje.  

10. Zamknięcie obrad. 
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Do pkt 1 

Otwarcie obrad 

Sesję otworzyła i przewodniczyła jej Przewodnicząca Rady Gminy Sejny – Danguole Marcinkiewicz 

wypowiadając klauzulę „Otwieram V Sesję Rady Gminy Sejny”. Na podstawie listy obecności 

stwierdziła prawomocność obrad.  

Poinformowała Państwa Radnych i sołtysów, że zainteresowani mieszkańcy mogą śledzić przebieg 

obrad za pośrednictwem transmisji video, które prowadzone są online na stronie. 

https://esesja.tv/transmisje_z_obrad/1580/rada-gminy-sejny.htm  

Sesję protokołowała Bruś Elżbieta. 

 

Do pkt 2 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że porządek obrad został rozszerzony o dwa podpunkty w 

punkcie 8, następnie odczytała ujednolicony porządek obrad 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji Rady Gminy Sejny.  

4. Podziękowania sołtysom za mijającą kadencję 2018-2024 i gratulacje sołtysom  nowej 

kadencji 2024-2029. 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z wykonania uchwał i z działalności międzysesyjnej. 

6. Wystąpienie zaproszonych gości. 

7. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych szkół z terenu Gminy Sejny za rok 

szkolny 2023/2024. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a. przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

części obrębu geodezyjnego Klejwy w gminie Sejny, 

b. zmiany uchwały Nr III/14/2024 w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, 

c. zbycia udziału w spółdzielczym własnościowym prawie do lokalu, 

d. przyjęcia Programu współpracy Gminy Sejny z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2025, 

e. rozpatrzenia petycji z dnia 10 września 2024 roku, 

f. poboru podatków w drodze inkasa, określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia 

za inkaso, 

g. wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 2025, 

h. zmian budżetu Gminy Sejny na 2024 rok, 

i. zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sejny na lata 2024- 2030, 

j. przyjęcia stanowiska dotyczącego zapowiedzi likwidacji Wojewódzkiego Inspektoratu 

Ochrony Roślin i Nasiennictwa Oddział w Sejnach, 

k. udzielenia pomocy finansowej. 

9. Wolne wnioski i informacje.  

10. Zamknięcie obrad. 

 

Głos zabrał Radny Piotr Franciszek Alszko poinformował wszystkich, że chciałby do porządku obrad 

dzisiejszej Sesji Rady Gminy dołączyć parę punktów. Podkreślił, że chciałby brać czynny udział w 

pracach komisji, jednakże  na dzień dzisiejszy obowiązuje uchwała Rady Gminy z  dnia 27 maja 2024 

roku, która limituje ilość radnych w poszczególnych komisjach  i na dzień dzisiejszy w każdej komisji 

jest zapisana maksymalna ilość radnych, którzy mogą do niej przynależeć. 

Zwrócił się z prośbą o umożliwienie mu pracy w Komisja Budżetu i Finansów, Spraw Społecznych, 

Oświaty i Kultury.  

Głos zabrał Pan Wiśniewski Grzegorz - Sekretarz Gminy stwierdził, że szkoda, że deklaracja ze strony 

Pana Radnego padła dopiero dzisiaj, a nie na przykład w dniu wczorajszym, wtedy zostały by 

przygotowane potrzebne projekty uchwał i zostały by podjęte uchwały w dniu dzisiejszym. Zapewnił 

Radnego Piotra Alszko, że przedmiotowe uchwały zostaną przygotowane na następne obrady Sesji 

Rady Gminy  Sejny i zostaną ujęte do porządku obrad. 

Radny Piotr Franciszek Alszko przypomniał zebranym, że radni zgodnie z obowiązującymi 

przepisami mogą składać wnioski i interpelacje w sprawach bieżących gminy zgodnie z ustawą o 

samorządzie gminnym i obowiązującym statutem gminy. Zwrócił uwagę na to, że w porządku obrad 

https://esesja.tv/transmisje_z_obrad/1580/rada-gminy-sejny.htm


 4 

takiego punku nie ma, więc zaproponował, aby po punkcie wystąpienie zaproszonych gości następny 

punkt otrzymał brzmienie:  - „interpelacje i zapytania radnych”. 

Następnie Radny Piotr Franciszek Alszko  odczytał i złożył na ręce Przewodniczącej Rady wniosek 

radnych i poprosił, aby ująć go  w porządku obrad przed punktem wolne wnioski i informacje, 

zaproponował, aby punkt ten otrzymał brzmienie: „Zaopiniowanie wniosku radnych dotyczącego 

pomocy finansowej dla mieszkańców dotkniętych skutkami powodzi.” /wniosek  stanowi załącznik nr  

4 do niniejszego protokołu/ 

 

Głos zabrała Pani Raś Joanna Wójt Gminy stwierdziła, że należy przegłosować oddzielnie ujęcie do 

porządku obrad poszczególnych punktów, a następnie przegłosować ujednolicony porządek obrad. 

Przewodnicząca Rady - Pani Danguole Marcinkiewicz  poddała pod głosowanie wnioski w sprawie 

porządku obrad zgłoszone przez Radnego Piotra Franciszka Alszko, które  przez Państwo Radnych 

zostały przyjęte jednogłośnie. 

 

Przewodnicząca Rady - Pani Danguole Marcinkiewicz  odczytała ujednolicony porządek obrad,  

1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji Rady Gminy Sejny.  

4. Podziękowania sołtysom za mijającą kadencję 2018-2024 i gratulacje sołtysom  nowej 

kadencji 2024-2029. 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z wykonania uchwał i z działalności międzysesyjnej. 

6. Wystąpienie zaproszonych gości. 

7. Interpelacje i zapytania radnych  

8. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych szkół z terenu Gminy Sejny za rok 

szkolny 2023/2024. 

9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a. przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

części obrębu geodezyjnego Klejwy w gminie Sejny, 

b. zmiany uchwały Nr III/14/2024 w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, 

c. zbycia udziału w spółdzielczym własnościowym prawie do lokalu, 

d. przyjęcia Programu współpracy Gminy Sejny z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2025, 

e. rozpatrzenia petycji z dnia 10 września 2024 roku, 

f. poboru podatków w drodze inkasa, określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia 

za inkaso, 

g. wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 2025, 

h. zmian budżetu Gminy Sejny na 2024 rok, 

i. zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sejny na lata 2024- 2030, 

j. przyjęcia stanowiska dotyczącego zapowiedzi likwidacji Wojewódzkiego Inspektoratu 

Ochrony Roślin i Nasiennictwa Oddział w Sejnach, 

k. udzielenia pomocy finansowej. 

10. Zaopiniowanie wniosku radnych dotyczącego pomocy finansowej dla mieszkańców 

dotkniętych skutkami powodzi.” 

11. Wolne wnioski i informacje.  

12. Zamknięcie obrad. 

Odczytany porządek obrad przez Państwo Radnych został przyjęty jednogłośnie. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych, /głosowanie stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu/ 

 

Do pkt 3 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji Rady Gminy Sejny 

Przewodnicząca Rady - Pani Danguole Marcinkiewicz  przypomniała, że protokół z obrad IV Sesji 

Rady Gminy Sejny z dnia 29 lipca 2024 roku był wyłożony do wglądu przed obradami sesji. Poprosiła 

Państwa Radnych o uwagi do protokołu.  

Radny Piotr Franciszek Alszko  zwrócił uwagę, że zgodnie z § 31 Statutu Gminy do protokołu należy 

dołączyć: listę obecności radnych, listę zaproszonych gości, teksty przyjętych przez radę uchwał, 

oświadczenia i inne dokumenty złożone na ręce Przewodniczącego Rady, imienne głosowanie 
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radnych.  Dokumenty te nie zostały dołączone do protokołu, zwrócił się z prośbą o dołączenie tych 

dokumentów do protokołu. 

Przewodnicząca Rady - Pani Danguole Marcinkiewicz  zapewniła, że dokumenty te będą dołączane do 

protokołu. 

Państwo Radni do protokołu więcej uwag nie zgłosili. 

W głosowaniu udział brało 14 radnych 

Protokół został przyjęty przy 13 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym się”. 

 

Do pkt 4 

Podziękowania sołtysom za mijającą kadencję 2018-2024 i gratulacje sołtysom  nowej kadencji 

2024-2029 

Przewodnicząca Rady - Pani Danguole Marcinkiewicz  zabrała głos i złożyła podziękowania sołtysom 

za mijającą kadencję 2018-2024. Natomiast sołtysom  nowej kadencji 2024-2029 życzyła  sukcesów w 

życiu zawodowym  osobistym. 

Głos zabrała Pani Raś Joanna Wójt Gminy złożyła podziękowanie sołtysom za pracę w poprzedniej  

kadencji, powiedziała –„byliście Państwo szefami sołectw, czyli części składowych naszej Gminy 

Sejny- naszej małej ojczyzny”. złożyła wszystkim Państwu Sołtysom życzenia zdrowia i pomyślności. 

Sołtysom poprzedniej kadencji złożyła podziękowanie za prace na rzecz gminy i społeczeństwa, a 

nowo branym sołtysom życzyła owocnej współpracy. 

sukcesów na niwie dalszej naszej działalności.  

 

Do pkt 5 

Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał i działalności międzysesyjnej 

Głos zabrała Pani Raś Joanna - Wójt Gminy złożyła informację z wykonania uchwał z obrad IV Sesji 

Rady Gminy Sejny z dnia 29 lipca 2024 roku / Sprawozdanie  stanowi załącznik nr  6 do niniejszego 

protokołu/ 

W dalszej części swego wystąpienia Pani Raś Joanna Wójt Gminy złożyła sprawozdanie Radzie 

Gminy Sejny ze swojej działalności w okresie międzysesyjnym i powiedziała między innymi, że brała 

udział w: 

✓ wyborach  sołtysów w 48 sołectwach – 15 nowych sołtysów, 

✓ spotkaniach  w sołectwach dotyczących funduszu sołeckiego, 

✓ 15-08-2024 w Puńsku świętowanie zielnej, 

✓ 18-08-2024 w Żylinach, gmina Suwałki odbyły się dożynki, 

✓ 20-08-2024 odbyła się w Puńsku  Konferencja Europejskiego ugrupowania Wspólnoty 

Terytorialnej, 

✓ 23-25 sierpnia 2024 roku odbyły się obchody 105 rocznicy Powstania Sejneńskiego 

trzydniowe uroczystości, miały na celu  zachowanie pamięci o poległych i rannych w 

Powstaniu Sejneńskim 1919 r. 

✓ 15-08-2024 roku w Puńsku odbyło się świętowanie zielnej, 

✓ 29 sierpnia 2024 roku odbył się odbiór Szkoły Podstawowej w Krasnowie po zakończonej 

inwestycji, 

✓ 30 sierpnia 2024 roku odbyła się Sesja Rady Powiatu, 

✓  7 września 2024 roku odbyły  się Dożynki Diecezjalno-Gminno-Powiatowe w Gibach, 

✓  11 września 2024 roku odbył się spotkanie z Marszałkiem Województwa Podlaskiego z 

Łukaszem Prokorymem, w spotkaniu uczestniczył też Członek Zarządu Województwa 

Podlaskiego – Pan Bogdan Dyjuk spotkanie dotyczyło remontu drogi Sejny – Szypliszki, 

✓ 14 września 2024 roku odbył się piknik profilaktyczny z pierwszym turniejem sołectw Gminy 

Sejny w Berżnikach organizowany przez Gminną Komisję Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych, 

✓ 19-20  września 2024 roku odbył się zjazd związku gmin wiejskich Woj. Podlaskiego, 

✓ 21  września 2024 roku odbył się odbyły się uroczystości upamiętniające 104. rocznicę Bitwy 

Niemeńskiej. 

 

Do pkt 6 

Wystąpienie zaproszonych gości 

Głos  zabrał  Pan Kwaterski Waldemar  -Radny Województwa Podlaskiego Dyrektor Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Sejnach, poruszył sprawę odcinka drogi Sejny Poćkuny i 

poinformował zebranych, że w najbliższym czasie ten 3 km odcinek zostanie wyremontowany. 
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W dalszej części swego wystąpienia Pan Kwaterski Waldemar   poruszył sprawę remontu drogi Sejny 

– Szypliszki, złożył podziękowania Pani Raś Joannie Wójt Gminy, Pani Marcinkiewicz Danguole 

Przewodniczącej Rady Gminy i Radnemu Michałowi Gryguć którzy bardzo w tą sprawę się 

zaangażowali.   Podkreślił, że Rada Gminy Sejny jako pierwsza podjęła stanowisko  w tej sprawie,  

które jest bardzo pomocne w ubieganiu się o środki na remont tej drogi. W  ślad za Radą miny Sejny 

poszły też inne samorządy, które podjęły identyczne stanowisko w spawie modernizacji drogi 

wojewódzkiej nr 651 na odcinku Sejny - Szypliszki. 

Pan Kwaterski Waldemar wspomniał o spotkaniu z Panem Łukaszem Prokomem  Marszałkiem 

Województwa Podlaskiego, na którym były poruszane  problemy naszego powiatu jednym z punktów 

była sprawa drogi Sejny – Szypliszki. Na zakończenie swego wystąpienia Pan Kwaterski Waldemar  

zapewnił, że postara się zrobić  wszystko, aby te drogi zostały wyremontowane. 

Następną sprawa poruszoną przez Pana Kwaterskiego Waldemara  była to sprawa  tuczarni, która ma 

powstać w Gminie Giby, sprawa ta była też poruszana na posiedzeniu sejmiku województwa 

podlaskiego. Produkcja świń na tak wielką skale, bo w ilości 1996 sztuk  zgłoszonych stanowi 

zagrożenie dla  powiatu sejneńskiego, który  jest bardzo atrakcyjnym terenem agroturystyczny, do tej 

pory szczycimy się czystym powietrzem lasami itd. 

Zaapelował o pisanie zastrzeżeń do Wójta Gminy Giby, aby powstrzymać powstanie tak wielkiej 

tuczarni/ inwestycji. Na zakończenie swego wystąpienia Pan Kwaterski Waldemar podkreślił, że nie 

jest przeciwny rozwoju rolnictwa w naszym powiecie, jednak trzeba brać pod uwagę, że inwestycja 

taka  może  ograniczyć wysiłek wielu rodzin, którzy do tej pory zajmują się agroturystyką w naszym 

powiecie. 

Głos zabrał Radny Gryguć Michał złożył podziękowanie Panu Kwaterskiemu Waldemarowi za 

zaangażowanie w imieniu swoim i mieszkańców których dotyczyła ta inwestycja. Spytał także o 

możliwość wykonania ścieżki wzdłuż drogi wojewódzkiej nr 651 na odcinku Sejny - Szypliszki.  

Pan Kwaterski Waldemar  -Radny Województwa Podlaskiego Dyrektor Samodzielnego Publicznego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Sejnach wyjaśnił, że generalnie zasada jest taka, że wszystkie nowe 

drogi mają ścieżki rowerowe, w tym przypadku może to będzie droga poszerzona ze ścieżką 

rowerową, tak jak to jest na drodze Sejny -Żegary, na tym etapie trudno stwierdzić. 

Natomiast droga Sejny Poćkuny będzie włączone do remontu  od razu przy drodze Sejny Szypliszki, 

jako ciąg, dokończenie drogi Suwałki Sejny. Droga ta ma powstać wraz ze ścieżką rowerową 

Głos zabrała Pani Raś Joanna Wójt Gminy zadeklarowała  swoje wsparcie we wszelkich inwestycjach 

drogowych. Zwróciła też uwagę, że ścieżka rowerowa nie służy tylko dla podniesienia atrakcyjności 

region jego walorów turystycznych ale przede wszystkim zapewnieni bezpieczeństwo mieszkańców  

wsi, którzy mieszkają wzdłuż tej drogi. 

Głos  zabrał  Pan Kwaterski Waldemar -Radny Województwa Podlaskiego Dyrektor Samodzielnego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Sejnach zwrócił się z prośbą o dokończenie chodnika we wsi Zaleskie. 

Głos zabrała Pani Raś Joanna Wójt Gminy spytała się czy coś się zmieniło w kwestii skrócenia linii 

brzegowej ?? 

Pan Kwaterski Waldemar  -Radny Województwa Podlaskiego poinformował wszystkich, że od 

ostatniego jego wystąpienia nic się nie zmieniło, wszyscy czekamy na decyzję. 

Radny Alszko Piotr Franciszek zabrał głos  i wyraził swoją aprobatę, że droga Poćkuny Sejny zostanie 

ujęta przy remoncie drogi Sejny Szypliszki. 

Pan Kwaterski Waldemar  -Radny Województwa Podlaskiego zapewnił, że  drogi Poćkuny – Sejny 

zawsze była brana pod uwagę przez ostatnie 5 lat. Wyraził nadzieję, że droga ta będzie 

wyremontowana w najbliższym czasie. 

Radny Gryszkiewicz Romuald spytał o sytuację w Szpitalu Powiatowym w Sejnach, oddział 

dziecięcy. 

Głos  zabrał  Pan Kwaterski Waldemar - Radny Województwa Podlaskiego Dyrektor Samodzielnego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Sejnach poinformował, że  nie ma konkretnych decyzji a reforma, która 

w tej chwili zostaje wprowadzana, jeśli chodzi o szpitale powiatowe, nie jest dla nich korzystna. 

Poinformował, że w dzisiejszych realiach szpitalu Powiatowego w Sejnach całodobowy oddział 

dziecięcy raczej nie będzie funkcjonował, jednak szpital dąży do tego,  aby w ogóle był lekarz pediatra 

i zaczął funkcjonować chociaż oddział dziecięcy dzienny, doraźny. Pan Kwaterski Waldemar 

podkreślił, że mimo tego, że  lekarzowi zapewnione jest mieszkanie nikt z pediatrów do pracy się nie 

zgłasza. 

Na zakończenie swego wystąpienia  Pan Kwaterski Waldemar poinformował o remoncie kuchni  i 

powstaniu małego mini baru w  szpitalu. 

Głos zabrała Karłowicz Barbara - Radna Rady Powiatu Sejneńskiego poruszyła sprawę tuczarni  świń 

w Gibach. Stwierdziła, że jest to bardzo ważny temat i nie dotyczy to tylko Gminy Giby, ale całego 
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powiatu sejneńskiego. Poinformowała zebranych, że tuczarnia na 1996 sztuk świń ma powstać w 

odległości  500 metrów od rzeki Marycha, w odległości 1 km od rezerwatu Pomorze. W miejscowość 

niezwykle turystycznej gdzie większość mieszkańców zajmuje się agroturystyką. Przedstawiła 

wszystkie argumenty opowiadające się za tym aby jednak taka tuczarnia nie powstała. 

 

Głos zabrała Pani Raś Joanna Wójt Gminy podkreśliła, że jedyną ochroną, dla gminy żeby zapobiec 

takim zdarzeniom są dobre plany zagospodarowania przestrzennego. Przy opracowywaniu planu 

ogólnego nauczeni doświadczeniem gmin ościennych będziemy musieli analizować co możemy 

zrobić, żeby ograniczyć tego typu działalności- powiedziała Pani Raś Joanna Wójt Gminy 

 

do pkt. 7 

Interpelacja i zapytania radnych  

Głos zabrał Radny Alszko Piotr Franciszek na początku swego wystąpienia poinformował, że pytania 

zadaje w imieniu mieszkańców swego  okręgu wyborczego, czyli od mieszkańców wsi, Hołny 

Wolmera, Ogrodniki, Rachelany, Markiszki, Podlaski. Następnie odczytał złożoną na ręce 

Przewodniczącej Rady - Pani Danguole Marcinkiewicz  interpelację następującej treści: 

„Na podstawie § 21 Statutu Gminy Sejny złożył  następujące zapytania: 

1. W załączniku Nr 3 do Uchwały Rady Gminy Sejny z dnia 26.09.2024r. „Zadania inwestycyjne 

Gminy Sejny w 2024 roku” na przebudowę dróg gminnych Berżniki - Granica Państwa jest 

ujęta kwota 155 000 zł. Na jakim etapie jest realizacja tej inwestycji? 

2. Na terenie gminy występują kategorie dróg: krajowe, wojewódzkie, powiatowe, gminne, 

utwardzone i nie. Drogi dojazdowe (zjazdowe) do posesji z powyższych kategorii dróg nie 

mają oznaczeń wsi znakami drogowymi kierunku i miejscowości oraz numerów domu. 

Utrudnia to szybkie dotarcie m.in. służb ratowniczych do gospodarstw w razie nieszczęśliwego 

zdarzenia. Czy zarządcy powyższych kategorii dróg mogliby umożliwić bezpłatne umieszczenie 

powyższych znaków drogowych w swoim pasie drogowym? 

3. Niektóre wsie nie mają znaków drogowych nazw miejscowości na swoich granicach. Kiedy 

braki w oznakowaniu wsi zostaną usunięte? 

4. Mieszkańcy wsi informują, że działka nr 34 w obrębie Ogrodniki, gm. Sejny jest zaniedbana i 

zaśmiecana. Kto jest właścicielem tej działki? 

5. Gmina Sejny oprócz „Miejsca okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli i kąpielisk” w 

Sumowie nie ma innego przygotowanego miejsca do tego celu. Jakie czynności podejmie 

Gmina, aby utworzyć miejsce okazjonalnie wykorzystywanego do kąpieli i kąpielisk we wsi 

Ogrodniki nad jeziorem Hołny? (Sumowo od Ogrodnik jest oddalone o około 15 km).” 

/ interpelacja stanowi załącznik nr  7 do niniejszego protokołu/ 

 

Głos zabrała Pani Raś Joanna Wójt Gminy poinformowała, że zgodnie ze statutem Pan Radny otrzyma 

odpowiedź pisemną w ciągu 14 dni.  

Jednakże Pani Wójt udzieliła Panu Radnemu odpowiedzi dotyczącej następujących punktów: 

do punktu 1 potwierdziła, że kwota zapisana w uchwale jest kwotą przewidzianą  na dokumentację. 

Wniosek na drogę jest jeszcze przed podpisaniem umowy, gmina ma zapewnienie, że będzie on 

finansowany przy 20% wkładzie własnym. „Czekamy teraz na pozostałe samorządy, bo to nie jest 

wniosek złożony tylko przez gminę, tylko to jest wniosek z interregu. Natomiast realizacja nie jest 

zagrożona. Czekamy na podpisanie umowy, jeśli chodzi o tą właśnie inwestycję.”- powiedziała Pani 

Wójt Raś Joanna 

do punktu 2, Pani Raś Joanna Wójt Gminy powiedziała, że w tej chwili trwają rozmowy w tym 

temacie. 

do punktu 3, Pani Raś Joanna Wójt Gminy powiedziała, że to są jednostkowe sytuacje, że brakuje 

oznaczeń, gdzie wieś się kończy. Temat ten będzie podejmowany przy realizacji zadania, jakim będzie 

oznakowanie dojazdów  do poszczególnych posesji. 

do punktu 4,  Pani Raś Joanna Wójt Gminy powiedziała, że podczas wyborów Sołtysa wsi Ogrodniki 

była rozmowa z osobą fizyczną, która jest właścicielem działki, która świetnie nadawałaby się na 

utworzenie takiego miejsca kąpieliska i miejsca rekreacji. Pani Wójt poinformowała, że  osoba ta 

wstępnie wyraziła chęć rozmów na temat np. nabycia przez gminę takiej części nieruchomości, która 

pozwoliłaby na utworzenie właśnie w tym miejscu nad tym jeziorem takiego miejsca.  

Głos zabrał Radny Alszko Piotr Franciszek zwrócił uwagę że chodziło mu o inna działkę na której 

starsi mieszkańcy Ogrodnik mówili, że znajduje się stary cmentarz, tylko mało kto pamięta jaki to jest 

cmentarz, czy to jest z pierwszej wojny, czy to jest po wojnie. Podkreślił, że dobrze było by tam 

sprzątnąć, ogrodzić to, żeby tam nie chodzili i nie robili bałaganu. 
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Głos zabrała Pani Raś Joanna Wójt Gminy podziękowała bardzo za głos Panu Radnemu Alszko 

Piotrowi i przyznała mu racje. Poinformowała, że  temat ten się już przewijał i zapewniła,  że 

zastanawia się jak tę działkę odpowiednio zagospodarować, żeby nie była pozostawiona sama sobie. 

 

Przewodniczącej Rady - Pani Danguole Marcinkiewicz  zapytała Państwa Radnych - Czy są jeszcze 

jakieś interpelacje i zapytania?. 

 

Głos zabrał Radny Miszkiel Maciej poinformował o swoich spotkaniach i problemach mieszkańców  

ze swego okręgu wyborczego. Zwrócił uwagę na to, że mieszkańcy wsi Degucie zgłaszali potrzebę 

realizacji dalszego odcinka drogi, która prowadzi z Kukli, ze ścieżką rowerową – spytał na jakim 

etapie jest realizacja remontu tej drogi? Czy może już ten wniosek przeszedł i kiedy ewentualnie 

mieszkańcy mogą się spodziewać realizacji tej drogi. Podkreślił, że jest to bardzo krótki odcinek, ale 

bardzo ważny i nie tylko dla mieszkańców Deguć, ale i osób przejezdnych wczasowiczów. 

Następnie  poinformował, że podczas spotkania w Grudziewszczyźnie padła propozycja, że jak 

zostanie zrobiony odcinek drogi w Deguciach, to  może wyremontować drogę gminną od Deguć 

poprzez Grudziewszczyznę, aż do samego miasta Sejny. Zaproponował też, żeby może w przyszłości 

pomyśleć o ścieżce rowerowej, dołączyć się do tej ścieżki istniejącej, która już powstała od Kukli na 

terenie gminy Giby. Poinformował, że sołtysi zgłaszali potrzebę utworzenia progów zwalniających, 

mówili o miejscach niebezpiecznych w ich wsiach. Podkreślił, że chodzi przede wszystkim o 

bezpieczeństwo pieszych, dzieci wybiegających tam, zabudowania znajdują się bardzo blisko drogi 

gminnej, więc poprawiłoby to znacząco bezpieczeństwo na tych drogach. 

Na zakończenie przypomniał o tym, iż na poprzedniej Sesji zgłaszał potrzebę remontu drogi  łączącej 

Zaruby i Olszankę. Ponowił swoja prośbę o wyżwirowanie i odnowienie jej, gdyż wystają tam duże 

kamienie. Radny Miszkiel Maciej zwrócił uwagę na duże zakrzewienia w pasie drogowym, które 

ograniczają widoczność.  W imieniu mieszkańców zaapelował o zakończenie remontu drogi Świackie 

- Grudziewszczyzna, co ułatwiło by poruszanie się po tej drodze mieszkańcom wsi.  

Głos zabrała Pani Raś Joanna Wójt Gminy poinformowała, że został złożony wniosek, który jeszcze 

nie jest rozstrzygnięty. Drugi wniosek został złożony na drogę Sankury, Burbiszki, Granica Państwa i 

na ten odcinek drogi, także został złożony wniosek i także nie został rozstrzygnięty. 

Pani Wójt podkreśliła, że  sprawy dróg gminnych są analizowane i  w miarę możliwości są równane i 

wykaszane pobocza dwa razy w roku. 

Głos zabrał p.o. Kierownika Obsługi Komunalnej Gminy Sejny Pan Nowak Damian i powiedział, że 

w naszej gminie koszenie poboczy odbywało się dwa razy do roku, na wiosnę i na jesień i  nikt do tej 

pory nie zgłaszał zastrzeżeń. Jeżeli chodzi o żwirowanie, już Państwo Radni byli informowani, że w 

tym roku Obsługa Komunalna nie mamy żadnych wolnych środków na żwirowanie, więc w tym roku 

tylko w awaryjnych sytuacjach będą  żwirowane drogi. Jeżeli chodzi o krzewy rosnące na poboczach, 

Pan Kierownik zapewnił, że sprawdzi zgłaszane drogi i w miarę możliwości krzaki te będą wycinane. 

Przewodniczącej Rady - Pani Danguole Marcinkiewicz  przypomniała Państwu Radnym, że zgodnie 

ze Statutem Gminy interpelacje i zapytania składane są na piśmie do przewodniczącego rady, który 

przekazuje je niezwłocznie Wójtowi. Odpowiedź zostanie udzielona na piśmie nie później niż w 

terminie 14 dni od dnia otrzymania interpelacji lub zapytania. 

Sołtys wsi Dusznica Władysław Klimasara  zwrócił się z prośbą do Radnych Powiatowych aby na 

ostatnim odcinku drogi powiatowej w Dusznicy wstawić znak granica  Państwa, ponieważ jadące tą 

drogą tiry  skręcają w lewo na wieś i później muszą one się wycofywać.  

Radny Powiatowy Kwaterski  Stanisław – zapewnił, że informacja  ta zostanie przekazana  Panu  

Staroście i Kierownikowi Powiatowego Zarządu Dróg. 

Głos zabrał Radny Alszko Piotr Franciszek zwrócił uwagę na to, że  zgodnie z statutem gminy  

zapytanie i interpelacje można składać między sesjami. Nie ma znaczenia kiedy to się złoży, natomiast 

14 dni jest na odpowiedź. Także Pan Radny Miszkiel  dzisiaj złoży ustnie i nie ma problemu, aby jutro 

czy pojutrze złożył to w formie pisemnej. 

 

W dalszej części swego wystąpienia Radny Alszko Piotr Franciszek poruszył sprawę dróg które w tej 

chwili są remontowane i podkreślił, że te drogi, które teraz są remontowane, to są projekty jeszcze z 

poprzedniej kadencji. Podziękował za współpracę między samorządami i powiatem sejneńskim. 

Zwrócił się z zapytaniem do Pani Przewodniczącej Rady - do kiedy radni, po zasięgnięciu opinii 

mieszkańców, mogą składać wnioski o remonty dróg na terenie gminy Sejny? Przypomniał, że zbliża 

się termin, kiedy rada ustala budżet na 2025 rok. 
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Głos zabrała Pani Raś Joanna Wójt Gminy poinformowała, że nie  potrzebne jest ustalenie żadnego 

granicznego terminu. Zaproponowała Państwu Radnym,  aby na bieżąco zgłaszali wszelkie potrzeby. 

Na najbliższym posiedzeniu komisji można też ująć punkt w porządku obrad dotyczący  niezbędnych 

inwestycji drogowych. 

Radny Alszko Piotr Franciszek zwrócił uwagę na to, że jego pytanie wynika z tego, że do 15 listopada  

ma być prowizorium budżetowe na nowy rok, po 15 listopada to możemy mówić już o roku 2026  

Głos zabrała Pani Delnicka Beata – Skarbnik Gminy, która przypomniała zebranym o procedurze 

uchwalania budżetu. Powiedziała, że termin składania takich wniosków zarówno przez mieszkańców, 

radnych, sołtysów, jak i pracowników upływa w dniu 30 września 

W dalszej części swego wystąpienia poinformowała, że  o ujęciu w projekcie budżetu remontu  dróg, 

po uwzględnieniu złożonych  wniosków decyduje Pani Wójt. 

 

do pkt. 8 

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych szkół z terenu Gminy Sejny za rok szkolny 

2023/2024 

Pan Jacewicz Mateusz - referent odpowiedzialny za sprawy oświaty w Urzędzie Gminy przedstawił 

Państwu Radnym informację o stanie realizacji zadań oświatowych szkół z terenu Gminy Sejny za rok 

szkolny 2023/2024. 

(Informacja stanowi załącznik nr  8 do niniejszego protokołu) 

Sołtys wsi Olszanka Pan Żeladonis Łukasz zwrócił uwagę na sytuację kadrową w Szkole 

Podstawowej w Poćkunach, spytał czy zostanie jeszcze zatrudniona osoba w związku z planowanym 

otwarciem żłobka. 

Głos zabrała Pani Raś Joanna Wójt Gminy poinformowała, że na pewno jeszcze będą zatrudnione 

osoby do żłobka w momencie jego otwarcia. Powiedziała też, że na  dzisiejsze obrady sesji była 

zaproszona Pani Dyrektor Szkoły Podstawowej w Poćkunach, jednak obowiązki nie pozwoliły jej na 

uczestnctwo w dzisiejszej sesji. Pani Wójt zapewniła, że Pani Dyrektor zostanie zaproszona na 

najbliższe Obrady Sesji Rady Gminy Sejny i wtedy będzie możliwość wrócenia do dyskusji i tego 

tematu. 

do pkt. 9, lit a 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego części obrębu geodezyjnego Klejwy w gminie Sejny 

Pani Ewelina Zdancewicz - Zastępca Wójta Gminy – przedstawiła projekt uchwały, poinformowała 

Państwa Radnych, że jest pierwszy krok do sporządzenia miejscowego planu dla obrębu geodezyjnego 

Klejwy. Powiedziała, że załącznik do uchwały jest graficzny i przedstawia on obszar, w którym będzie 

zmieniane miejscowe przeznaczenie działek w miejscowości Klejwy. 

Poinformowała, że do uchwały została dołączona dla Państwa radnych analiza, która nie jest 

integralną  częścią uchwały, jest to po prostu dokument żebyście Państwo mogli wiedzieć skąd wynika 

zasadność podjęcia zmiany miejscowego planu. 

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Gminy - Pani Danguole Marcinkiewicz - odczytała treść projektu 

uchwały. 

Poprosiła radnych o uwagi lub wnioski do projektu uchwały. Przypomniała, że projekt uchwały na 

wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji został zaopiniowany pozytywnie. Do projektu uchwały 

Państwo Radni uwag nie zgłosili. 

W głosowaniu udział brało 13 radnych  /głosowanie stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu/ 

 

Rada Gminy „jednogłośnie” 

podjęła uchwałę Nr V/21/2024 

w sprawie w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego części obrębu geodezyjnego Klejwy w gminie Sejny 

/ uchwała  stanowi załącznik nr  9 do niniejszego protokołu/ 

do pkt. 9, lit b 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/14/2024 w sprawie udzielenia dotacji na 

prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków 

Głos  zabrał Pan Zubowicz Damian - referent ds. inwestycji poinformował zebranych, że w uchwale 

Nr III/14/2024 Rady Gminy Sejny z dnia 28 czerwca 2024 r. w sprawie udzielenia dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków nie 
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ujęto okresu czasowego, na który zostanie udzielona dotacja. Wobec powyższego ww. uchwałę należy 

uzupełnić o zapis dotyczący lat przyznanej dotacji, tj. 2024 – 2025. 

 

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Gminy - Pani Danguole Marcinkiewicz - odczytała treść projektu 

uchwały. 

Poprosiła radnych o uwagi lub wnioski do projektu uchwały. Przypomniała, że projekt uchwały na 

wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji został zaopiniowany pozytywnie. Do projektu uchwały 

Państwo Radni uwag nie zgłosili. 

W głosowaniu udział brało 13 radnych, /głosowanie stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu/ 

 

Rada Gminy „jednogłośnie” 

podjęła uchwałę Nr V/22/2024 

w sprawie zmiany uchwały Nr III/14/2024 w sprawie udzielenia dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków 

/ interpelacja stanowi załącznik nr  10 do niniejszego protokołu/ 

 

do pkt. 9, lit c 

Podjęcie uchwały w sprawie zbycia udziału w spółdzielczym własnościowym prawie do lokalu 

Głos zabrał Pan Wiśniewski Grzegorz - Sekretarz Gminy, przedstawił projekt uchwały. Poinformował 

zebranych, że dnia 8 lutego 2024 roku Starosta Sejneński zwrócił się do Wójta Gminy Sejny z prośbą 

o możliwość przekazania lokalu mieszkalnego nr 7 w budynku wielomieszkaniowym Spółdzielni 

Mieszkaniowej w Sejnach przy ulicy Wojska Polskiego 21 na potrzeby SP ZOZ w Sejnach. Powyższy 

lokal mieszkalny należy w 1/6 do Gminy Sejny. W dalszej części swego wystąpienia Pan Wiśniewski 

Grzegorz Sekretarz Gminy przypomniał zebranym o tym, że od wielu miesięcy Sejny borykają się z 

brakiem specjalisty chorób dziecięcych – pediatry.  Po podjęciu uchwały zostanie wyrażona zgoda na 

zbycie w drodze darowizny na rzecz Powiatu Sejneńskiego, udziału w wysokości 1/6 w spółdzielczym 

własnościowym prawie do lokalu w budynku wielomieszkaniowym położonym przy ul. Wojska 

Polskiego. 

Głos zabrał Radny Alszko Piotr Franciszek przypomniał zebranym, że mieszkanie to od piętnastu lat 

jest w takiej formie własności. Zostało ono zakupione przez wszystkie samorządy z powiatu 

sejneńskiego  z przeznaczeniem  dla lekarza. Podkreślił, że jeżeli rada w tej chwili  pozbędzie  się 1/6 

naszego udziału na rzecz starostwa, to wtedy gmina i rada nie będzie miała żadnego wpływu na to, co 

będzie się działo z tym mieszkaniem. Poinformował Państwa Radnych, że on wstrzyma się o głosu 

gdyż uważa, że nie powinniśmy pozbywać się 1/6 naszego udziału. 

 

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Gminy - Pani Danguole Marcinkiewicz - odczytała treść projektu 

uchwały. 

Poprosiła radnych o uwagi lub wnioski do projektu uchwały. Przypomniała, że projekt uchwały na 

wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji został zaopiniowany pozytywnie. Do projektu uchwały 

Państwo Radni uwag nie zgłosili. 

W głosowaniu udział brało 13 radnych /głosowanie stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu/ 

 

 

Rada Gminy przy 10 głosach „za” i 3 głosach „wstrzymujących się” 

podjęła uchwałę Nr V/23/2024 

w sprawie zbycia udziału w spółdzielczym własnościowym prawie do lokalu 

/ interpelacja stanowi załącznik nr 11  do niniejszego protokołu/ 

 

do pkt. 9, lit d 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Sejny z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 

r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2025 

Głos zabrała Pani Raś Joanna - Wójt Gminy przedstawiła projekt uchwały i poinformowała Państwa 

Radnych, że zgodnie z art. 5 ust. 5 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie, organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego uchwala roczny 

program współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art.3 ust. 3 

powoływanej ustawy. Program został poddany konsultacjom z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o  działalności pożytku 
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publicznego i o wolontariacie, zgodnie z uchwałą nr XLI/198/10 Rady Gminy Sejny z dnia 3 listopada 

2010 roku. Przedkładany pod obrady Rady Gminy Program współpracy Gminy Sejny z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o  

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2025 r.  określa zasady, zakres i formy 

współpracy z podmiotami wymienionymi w art. 3 ust 3 ustawy. Ma on na celu lepsze wykonywanie 

zadań Gminy Sejny poprzez możliwie pełne wykorzystanie potencjału organizacji pozarządowych, 

zwiększenie skuteczności i efektywności działań związanych z realizacją zadań publicznych i dalszy 

wzrost partycypacji społecznej w/w rozwiazywaniu problemów lokalnych.  

 

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Gminy - Pani Danguole Marcinkiewicz - odczytała treść projektu 

uchwały. 

Poprosiła radnych o uwagi lub wnioski do projektu uchwały. Przypomniała, że projekt uchwały na 

wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji został zaopiniowany pozytywnie. Do projektu uchwały 

Państwo Radni uwag nie zgłosili. 

W głosowaniu udział brało 13 radnych /głosowanie stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu/ 

 

Rada Gminy „jednogłośnie” 

podjęła uchwałę Nr V/24/2024 

w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Sejny z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2025 

/ interpelacja stanowi załącznik nr  12 do niniejszego protokołu/ 

 

do pkt. 9, lit e 

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 10 września 2024 roku 

Głos zabrał Pan Wiśniewski Grzegorz - Sekretarz Gminy, przedstawił projekt uchwały. Poinformował, 

że do Wójta Gminy Sejny pocztą elektroniczną (mail) dnia 10 września 2024 r. wpłynęła petycja 

skierowana do Przewodniczącego Rady Gminy Sejny w sprawie przyjęcia uchwały kierunkowej 

zobowiązującej samorządową władzę wykonawczą do użycia wszelkich prawnych metod, aby nie 

dopuścić do utworzenia na jej terenie jakichkolwiek ośrodków dla imigrantów nielegalnie 

przekraczających granicę (w tym granice całej Unii Europejskiej), a następnie wnioskujących o azyl, a 

w szczególności poprzez brak partycypacji ze strony samorządu w ewentualnych programach 

rządowych, bądź innych instytucji, w tym tych finansowanych ze środków unijnych – a mających na 

celu budowę na obszarze jednostki samorządowej bazy lokalowej dla imigrantów; nieudostępnianie 

zasobów rzeczowych, bądź kadrowych samorządu na wyżej wymieniony cel; formułowanie 

protestów, petycji i innych form wyrażania woli w przypadku powzięcia informacji o planach budowy 

ośrodków dla imigrantów na obszarze jednostki samorządowej.  

Wójt Gminy niezwłocznie, tj. dnia 10 września 2024 r. przekazał petycję Przewodniczącemu Rady 

Gminy, jako organowi właściwemu do rozpatrzenia powyższej petycji. Komisja Skarg, Wniosków i 

Petycji, na swoim posiedzeniu w dniu 16  września 2024 r. uznała, sprawy objęte jej treścią za 

bezzasadne. Zakres właściwości Rady Gminy określa między innymi art. 18 ustawy z dnia 8 marca 

1990 r. o samorządzie gminnym. Przepis art. 18 ust. 2 pkt 15 powołanej ustawy daje radzie 

uprawnienie do podjęcia uchwały, poza przypadkami określonymi w cytowanym przypisie prawnym, 

ale tylko wówczas, jeżeli kompetencję taką przyznaje organowi przepis szczególny. W ocenie Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji podstawa prawna do podjęcia wnioskowanej uchwały nie wynika z 

przepisów szczególnych, a podjęcie uchwały byłoby naruszeniem konstytucyjnej zasady legalizmu 

wyrażonej w art. 7 Konstytucji Rzeczypospolitej Polskiej stanowiącej, że organy władzy publicznej 

działają na podstawie i w granicach prawa.     

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Gminy - Pani Danguole Marcinkiewicz - odczytała treść projektu 

uchwały. 

Poprosiła radnych o uwagi lub wnioski do projektu uchwały. Przypomniała, że projekt uchwały na 

wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji został zaopiniowany pozytywnie. Do projektu uchwały 

Państwo Radni uwag nie zgłosili. 

W głosowaniu udział brało 13 radnych /głosowanie stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu/ 

 

Rada Gminy przy 12 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymujących się” 

podjęła uchwałę Nr V/25/2024 

w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 10 września 2024 roku 

/ interpelacja stanowi załącznik nr  13 do niniejszego protokołu/ 
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do pkt. 9, lit f 

Podjęcie uchwały w sprawie poboru podatków w drodze inkasa, określenia inkasentów i 

wysokości wynagrodzenia za inkaso 

Głos zabrała Pani Żynda Krystyna - zastępca inspektora ds. księgowości podatkowej, przedstawiła 

projekt uchwały, a następnie  powiedziała, że inkaso podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości, w 

tym także w formie łącznego zobowiązania pieniężnego powierza się sołtysom sołectw Gminy Sejny, 

wymienionych w wykazie stanowiącym załącznik do niniejszej uchwały. Poinformowała, że stawki 

procentowe za inkaso uzależnione są od ilości podatników w poszczególnych sołectwach oraz 

rozproszenia zabudowań mieszkalnych na poszczególnych wsiach. Niniejsza uchwała ma na celu 

ustalenie wysokości stawek inkasa podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości od osób fizycznych, 

które pobierane są przez inkasentów na takim poziomie, aby rekompensowały im utracony czas za 

pracę wykonywaną na rzecz społeczności lokalnej. W tym miejscu Pani Żynda Krystyna odczytała 

załącznik do uchwały.   

Głos zabrał Radny Alszko Piotr Franciszek i spytał od czego zależy stawka procentowa inkaso? Xzy 

jest  jakiś wskaźnik? 

Głos zabrała Pani Żynda Krystyna - zastępca inspektora ds. księgowości podatkowej, poinformowała, 

że wynika to z ilości podatników w poszczególnych sołectwach oraz rozproszenia zabudowań 

mieszkalnych. 

Głos zabrała Pani Raś Joanna - Wójt Gminy wyjaśniła, że  na ten moment w projekcie uchwały są 

proponowane stawki lat ubiegłych, jednak nic nie stoi na przeszkodzie, aby rada  w przyszłości 

wróciła do tego tematu i zmiany stawki procentowej inkasa. 

Głos zabrała Przewodnicząca Rady Gminy - Pani Marcinkiewicz Danguole i przypomniała zebranym, 

że zgodnie z pismem RIO, radni, którzy pełnią także  funkcje sołtysa (inkasenta) powinni wyłączyć się 

od głosowania nad uchwałą w sprawie poboru podatków w drodze inkasa, określenia inkasentów i 

wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

Przewodnicząca Rady Gminy - Pani Danguole Marcinkiewicz - odczytała treść projektu uchwały. 

Poprosiła radnych o uwagi lub wnioski do projektu uchwały. Przypomniała, że projekt uchwały na 

wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji został zaopiniowany pozytywnie. Do projektu uchwały 

Państwo Radni uwag nie zgłosili. 

W głosowaniu udział brało 13 radnych /głosowanie stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu/ 

 

Rada Gminy przy 12 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymujących się” 

podjęła uchwałę Nr V/26/2024 

w sprawie poboru podatków w drodze inkasa, określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia 

za inkaso 

/ interpelacja stanowi załącznik nr  14 do niniejszego protokołu/ 

 

do pkt. 9, lit g 

Podjęcie uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 2025 

Pani Czeszkiewicz Elżbieta - referent ds. wymiaru zobowiązań pieniężnych, przedstawiła projekt 

uchwały, a następnie  poinformowała zebranych, że obowiązująca uchwała w sprawie wysokości 

stawek podatku od nieruchomości dotyczyła wyłącznie roku 2024, wobec czego podjęcie uchwały w 

proponowanym brzmieniu jest uzasadnione. Podwyżki podatków i opłat lokalnych, jakie będą miały 

miejsce w kraju w przyszłym roku, wyliczono na podstawie wysokości inflacji w pierwszym półroczu 

tego roku. Wysokość tą podał Główny Urząd Statystyczny 15 lipca. Zgodnie z jego komunikatem 

wskaźnik cen towarów i usług konsumpcyjnych w I półroczu 2024 roku w stosunku do I półrocza 

2023 roku wyniósł 102,7, co oznacza wzrost cen o 2,7 %.  Na podstawie w/w komunikatu minister 

właściwy do spraw finansów publicznych ogłasza w drodze obwieszczenia w Dzienniku Urzędowym 

Rzeczypospolitej Polskiej „Monitor Polski” górne granice stawek kwotowych na każdy rok 

podatkowy, tak też 25 lipca 2024 roku ogłoszono górne granice stawek kwotowych podatków i opłat 

lokalnych na rok 2025. Biorąc pod uwagę powyższe oraz stawki podatków, jakie obowiązują w 

gminach ościennych, w przedłożonym projekcie uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od 

nieruchomości na rok 2025 zaproponowano niewielki wzrost stawek podatku od nieruchomości, 

zachowując granice przewidziane literą prawa.  

W dalszej części swego wystąpienia przedstawiła stawki podatku od nieruchomości, które będą 

obowiązywać od 2025 roku: 

Podatek od gruntów:  

➢ związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na sposób 

zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków - 1,30 zł od 1 m2 powierzchni, 
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➢ pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami powierzchniowymi płynącymi jezior 

i zbiorników sztucznych - 6,20 zł od 1 ha powierzchni,  

➢ pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 

publicznego przez organizacje pożytku publicznego - 0,72 zł za 1 m2 powierzchni. 

➢ niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji, o których mowa w ustawie z dnia 

9 października 2015 r. o rewitalizacji i położonych na terenach, dla których miejscowy plan 

zagospodarowania przestrzennego przewiduje przeznaczenie pod zabudowę mieszkaniową, 

usługową albo zabudowę o przeznaczeniu mieszkalnym obejmującym wyłącznie te rodzaje 

zabudowy, jeżeli od dnia wejścia w życie tego planu w odniesieniu do tych gruntów upłynął 

okres 4 lat, a w tym czasie nie zakończono budowy zgodnie z przepisami prawa 

budowlanego – 4,51 zł od 1 m2 powierzchni. 

Podatek od budynków lub ich części:  

➢ mieszkalnych 1,00 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej,  

➢ związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków mieszkalnych lub 

ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej 30,00 zł od 1 m2 powierzchni 

użytkowej,  

➢ zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym 

materiałem siewnym 15,92 zł za 1 m2 powierzchni użytkowej, 

➢ związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych, w rozumieniu przepisów o działalności 

leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń 6,95 zł za 1 m2 powierzchni 

użytkowej, 

➢ pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 

publicznego przez organizacje pożytku publicznego 9,50 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej, 

Podatek od budowli 2% ich wartości określonej na podstawie art. 4 ust. 1 pkt 3 i ust. 3-7 ustawy z dnia 

12 stycznia 1991 r. o podatkach i opłatach lokalnych  

Głos zabrał Radny Alszko Piotr Franciszek i spytał czy zgodnie z ustawą rada musi  podnieść podatki? 

Pani Czeszkiewicz Elżbieta - referent ds. wymiaru zobowiązań pieniężnych, poinformowała, że 

obowiązku takiego nie ma, jednakże biorąc pod uwagę wzrost kosztów ogólnych, wzrost inflacji 

byłoby to wskazane.  

Głos zabrał Radny Miszkiel Maciej i stwierdził, że proponowane stawki podatku są zbyt wysokie. 

Podkreślił, że rada nie powinna podwyższać podatków, gdyż jest to dodatkowy koszt małym 

przedsiębiorcom, którzy prowadzą swoją działalność na terenie gminy. Podkreślił także że, mijający 

rok dla rolnictwa był bardzo trudny, plony z powodu suszy były dużo niższe, więc podwyższanie 

podatków w tej sytuacji nie jest wskazane. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy - Pani Danguole Marcinkiewicz - odczytała treść projektu uchwały. 

Poprosiła radnych o uwagi lub wnioski do projektu uchwały. Przypomniała, że projekt uchwały na 

wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji został zaopiniowany pozytywnie. Do projektu uchwały 

Państwo Radni uwag nie zgłosili. 

W głosowaniu udział brało 13 radnych /głosowanie stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu/ 

 

Rada Gminy przy 9 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymujących się” i 3 głosach „przeciw” 

Rada Gminy „jednogłośnie” 

podjęła uchwałę Nr V/27/2024 

w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 2025 

/ interpelacja stanowi załącznik nr  15 do niniejszego protokołu/ 

 

do pkt. 9, lit h 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Sejny na 2024 rok 

Przewodnicząca Rady Gminy - Pani Danguole Marcinkiewicz, udzieliła głosu Pani Beacie Delnickiej 

– Skarbnikowi Gminy, która dokładnie poinformowała, jakie zmiany zostaną wprowadzone po 

podjęciu uchwały.  

Głos zabrał Radny Alszko Piotr Franciszek zwrócił się z prośbą aby w opisie uchwały dokładnie pisać 

jakie kwoty na konkretne inwestycje są przeznaczone. 

Głos zabrała Pani Raś Joanna - Wójt Gminy dokładnie omówiła wydatki związane z inwestycją przy 

Szkole Podstawowej w Poćkunach. 

Gos zabrała Pani Nowikowska Barbara  Dyrektor Szkoły Podstawowej w Krasowie poinformowała 

zebranych o zakończeniu remontu w szkole i złożyła wszystkim podziękowania za pomoc przy 

remoncie  
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Przewodnicząca Rady Gminy - Pani Danguole Marcinkiewicz - odczytała treść projektu uchwały. 

Poprosiła radnych o uwagi lub wnioski do projektu uchwały. Przypomniała, że projekt uchwały na 

wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji został zaopiniowany pozytywnie. Do projektu uchwały 

Państwo Radni uwag nie zgłosili. 

W głosowaniu udział brało 13 radnych  /głosowanie stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu/ 

 

Rada Gminy przy 12 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymujących się” 

podjęła uchwałę Nr V/28/2024 

w sprawie zmian budżetu Gminy Sejny na 2024 rok 

/ interpelacja stanowi załącznik nr  16 do niniejszego protokołu/ 

 

do pkt. 9, lit i 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sejny na lata 

2024- 2030 

Przewodnicząca Rady Gminy - Pani Danguole Marcinkiewicz -, udzieliła głosu Pani Beacie Delnickiej 

– Skarbnikowi Gminy, która poinformowała, że zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Sejny na lata 2024-2030 polegają na doprowadzeniu planowanych kwot dochodów i wydatków do 

zgodności z uchwałą budżetową. 

Przewodnicząca Rady Gminy - Pani Danguole Marcinkiewicz - odczytała treść projektu uchwały. 

Poprosiła radnych o uwagi lub wnioski do projektu uchwały. Przypomniała, że projekt uchwały na 

wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji został zaopiniowany pozytywnie. Do projektu uchwały 

Państwo Radni uwag nie zgłosili. 

W głosowaniu udział brało 13 radnych /głosowanie stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu/ 

 

Rada Gminy „jednogłośnie” 

podjęła uchwałę Nr V/29/2024 

w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sejny na lata 2024- 2030 

/ interpelacja stanowi załącznik nr  17 do niniejszego protokołu/ 

 

do pkt. 9, lit j 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia stanowiska dotyczącego zapowiedzi likwidacji 

Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Roślin i Nasiennictwa Oddział w Sejnach 

Głos zabrała Pani Raś Joanna Wójt Gminy przedstawiła projekt uchwały i poinformowała, że w 

związku z zapowiedziami likwidacji Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Roślin i Nasiennictwa 

Oddział w Sejnach w imieniu mieszkańców Gminy Sejny stanowczo sprzeciwiamy się likwidacji 

Oddziału.   

W swoim wystąpieniu podkreśliła, że istniejący oddział realizuje znaczące dla rolnictwa zadania tj. 

między innymi kwalifikacja materiału siewnego, kontrola przestrzegania zakazu stosowania materiału 

GMO, kontrola bezpiecznego stosowania środków ochrony roślin. Zapewnienie wysokiego poziomu 

zdrowia roślin jest priorytetem nowoczesnego rolnictwa. 

Od ponad 20 lat zarówno rolnicy, jak i przedsiębiorcy korzystają z porad i wsparcia pracowników 

Inspektoratu, co w znaczący sposób przekłada się na poziom ich wiedzy w zakresie ochrony roślin i 

nasiennictwa. 

Gmina Sejny jest gminą typowo rolniczą. Rolnictwo jest jednym z głównych źródeł dochodu naszych 

mieszkańców. Efektywność, jakość oraz rozwój produkcji rolniczej uzależniona jest między innymi od 

świadomości i wiedzy rolników odnośnie stosowania środków ochrony roślin, nawożenia, wiedzy na 

temat zagrożeń wynikających z niewłaściwego ich stosowania, czy też doboru odpowiedniego 

materiału siewnego. Likwidacja oddziału Inspektoratu wiąże się nie tylko z likwidacją miejsc pracy, 

ale przede wszystkim pozbawieniem rolników fachowej pomocy i porad w pobliżu ich miejsc pracy. 

W związku z powyższym Rada Gminy Sejny mając na względzie dobro rolników, przedsiębiorców, a 

także osób zatrudnionych w Wojewódzkim Inspektoracie Ochrony Roślin i Nasiennictwa Oddział w 

Sejnach, negatywnie ocenia i stanowczo sprzeciwia się zamiarowi likwidacji oddziału sejneńskiego.  

Przewodnicząca Rady Gminy - Pani Danguole Marcinkiewicz - odczytała treść projektu uchwały. 

Poprosiła radnych o uwagi lub wnioski do projektu uchwały. Przypomniała, że projekt uchwały na 

wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji został zaopiniowany pozytywnie. Do projektu uchwały 

Państwo Radni uwag nie zgłosili. 
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W głosowaniu udział brało 12 radnych /głosowanie stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu/ 

 

 

Rada Gminy „jednogłośnie” 

podjęła uchwałę Nr V/30/2024 

w sprawie przyjęcia stanowiska dotyczącego zapowiedzi likwidacji Wojewódzkiego Inspektoratu 

Ochrony Roślin i Nasiennictwa Oddział w Sejnach 

/ interpelacja stanowi załącznik nr  18 do niniejszego protokołu/ 

 

do pkt. 9, lit k 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Głos zabrała Pani Raś Joanna Wójt Gminy przedstawiła projekt uchwały i poinformowała i 

stwierdziła, że mając na uwadze trudną sytuację, która wskutek powodzi we wrześniu 2024 roku  

wystąpiła w Gminie Głuchołazy, Zgromadzenie Związku Gmin Wiejskich Województwa Podlaskiego 

w dniu 19 września 2024 r. podjęło uchwałę w sprawie wyrażenia woli udzielenia pomocy rzeczowej 

Gminie Głuchołazy na usuwanie skutków powodzi. Wysokość pomocy rzeczowej jest uzależniona od 

wsparcia Związku przez gminy członkowskie. Bezspornym faktem jest, iż wspólnie działając można 

w sposób bardziej efektywny wesprzeć działania poszkodowanych gmin. Gmina Sejny jest członkiem 

Związku Gmin Wiejskich Województwa Podlaskiego i może przeznaczyć na wsparcie realizacji tego 

zadania kwotę 4 000,00 złotych. 

Przewodnicząca Rady Gminy - Pani Danguole Marcinkiewicz - odczytała treść projektu uchwały. 

Poprosiła radnych o uwagi lub wnioski do projektu uchwały. Przypomniała, że projekt uchwały na 

wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji został zaopiniowany pozytywnie. Do projektu uchwały 

Państwo Radni uwag nie zgłosili. 

W głosowaniu udział brało 12 radnych /głosowanie stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu/ 

 

 

Rada Gminy „jednogłośnie” 

podjęła uchwałę Nr V/31/2024 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

/ interpelacja stanowi załącznik nr  19 do niniejszego protokołu/ 

 

do pkt. 10 

Zaopiniowanie wniosku radnych dotyczącego pomocy finansowej dla mieszkańców dotkniętych 

skutkami powodzi 

Przewodnicząca Rady Gminy - Pani Danguole Marcinkiewicz - odczytała pismo złożone w dniu 

dzisiejszym na jej ręce przez Radnego Piotra Franciszka Alszko. 

Radna Agata Bednarek spytała: „jak ta zbiorka ma wyglądać?”, zauważyła, że bardzo duża część osób 

już brała udział w zbiórkach na rzecz osób dotkniętych powodzią.  

Głos zabrał Radny Alszko Piotr Franciszek uzasadnił złożony przez siebie wniosek i wyjaśnił, 

dlaczego akurat proponuję tą gminę.   

Przewodnicząca Rady Gminy - Pani Danguole Marcinkiewicz - odczytała treść pisma z Gminy 

Kłodzko także z prośbą o pomoc powodzianom. 

Rozwiązała się dyskusja. 

Radna Tomkiewicz Marta poparła wniosek Radnego Piotra Alszko,  jednak zauważyła, że każdy 

wpłacił już jakąś kwotę i niezasadne jest narzucenie konkretnej  kwoty i  miejscowości. 

Pani Raś Joanna Wójt Gminy stwierdziła, że każda pomoc jest ważna i jakakolwiek kwota tam trafi to 

i tak ta kwota jest za mała i niewystarczająca. Poparła każdą formę pomocy powodzianom. 

 

Do pkt 11 

Wolne wnioski i informacje 

Głos zabrał sołtys wsi Konstantynówka – Jan Gaus i stwierdził, że powodzianom można pomóc w 

różny sposób Podał przykład siebie samego gdzie poszedł do banku i tam pracownicy pomogli mu 

przesłać pieniądze na konkretny cel. Spytał o internet szerokopasmowy  

Pani Raś Joanna Wójt Gminy poinformowała, że coś się dzieje w tym temacie. Pani Wójt zapewniła, 

że na bieżąco będzie informować Państwa Radnych i sołtysów.   
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Sołtys wsi Rynkojeziory - Pani  Katarzyna Wojna zwróciła uwagę  uwagę na bardzo słaby stan drogi z 

Rynkojezior do Jodeliszek, jest to odcinek około 1 kilometra. Podkreśliła, że przejazd tą deogą jest 

bardzo trudny. Zwróciła się z prośbą o wyrównanie jej. 

Głos zabrał Radny Alszko Piotr Franciszek zwrócił uwagę na oznakowanie drogi Berżniki – Podlaski  

gdzie w pewnym momencie jest rozwidlenie dróg, jedna droga biegnie w stronę Podlasek, druga na 

Litwę. Znajdujący się tam znak drogowy jest mylnie odczytywany, ponieważ na tym znaku drogowym 

są strzałki na wprost, zamiast powinny być lekko skierowane w prawo i bardzo dużo ludzi jedzie 

drogą lepszą, asfaltową w stronę Podlasek. Następnie zwrócił uwagę na drogę powiatową między 

Poćkunami a Berżnikami, gdzie jest granica miejscowości Krejwince i Poćkuny, tam  znajduje się 

zakręt, pobocza są zarośnięte i jest bardzo słaba widoczność. Na zakończenie zwrócił się do Pani 

Przewodniczącej Rady Gminy o opinię od radcy prawnego dotyczącą wyborów sołtysa i rad sołeckich 

a mianowicie, określone w uchwale daty, godziny i miejsce w załączniku. Jeżeli to organ wykonawczy 

zmienił, zmienił naszą uchwałę. Czy wybory, które odbyły się niezgodnie z naszym załącznikiem 

odnośnie daty i godziny są ważne. 

Głos zabrała Radna Tomkiewicz Marta zaapelowała do Państwa Radnych o rozmowy i rozwiązywanie 

problemów bieżących  w okresie międzysesyjnym nie tylko na obradach Sesji Rady Gminy Sejny. 

 

Pani Raś Joanna Wójt Gminy poinformowała, że pani inspektor powiatowa lekarz weterynarii 

przypomina, że ciągle istnieje ryzyko wystąpienia wysoce zjadliwej grypy ptaków. Takie pismo też 

odnośnie tego, jak zapobiegać temu zostało wysłane na skrzynki mailowe, jeżeli do kogoś nie trafiło 

zapraszamy, po to pismo do gminy. 

 

 do pkt 12 

Zamknięcie obrad 

Pani Przewodnicząca Rady podziękowała wszystkim za przybycie.  

Przewodnicząca Rady zamknęła obrady sesji wypowiadając formułę „Zamykam IV Sesję Rady Gminy 

Sejny w dniu 26 września 2024 roku.” 

 

 

 
       Protokółowała:                              PRZEWODNICZĄCY  RADY 

   Inspektor ds. kadr i obsługi rady  

                        Danguole Marcinkiewicz 

            Elżbieta Bruś 


